

Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark

Regionsbestyrelsesmøde torsdag d. 16. maj 2024 kl. 09:00-17:00

Mødet afholdes ved Kokholm 3a, lok. M4, Bramdrupdam, 6000 Kolding

Deltagere: Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Rune Myrup Andersen, Tine Hasselbrinck Madsen, Ann Louise Lunddahl Wilki, Louise Bæk, Emil Graversen, Emilie Mott og Lau Rosborg.

Afbud: Lis Jensen (kommer senere) og netværkskonsulent Lene Lebech. Helene Benfeldt (kommer senere), Gitte Frydenlund.

Velkommen tilbage fra orlov til Louise Beck.

Hurtig præsentationsrunde af regionsbestyrelsen.

Dagens Gæst: 09:45-10:45. Signe Lunn Walls, Ny chef for Senior og sundhed i Fredericia Kommune. Signe Walls kommer fra en stilling som chef for ældre og forebyggelse i Assens Kommune og kender fagområdet rigtig godt fra sine 25 år som leder af forskellige funktioner på ældre-, sundheds-, og socialområdet.

Pga. afbud drøftes i stedet:

Generelt omkring samarbejde i kommune og praksis sektor. Flere perspektiver ind i dette. Recertificering. Hvem gør hvad hvornår bla. ift. sektorovergange.

Dagsorden

1. valg af referent

Helle Bruun er referent

2. Underskrift af referat fra 18. marts 2024

Der har ikke været indsigelser til det seneste referat. Referatet underskrives.

Opfølgning på punkter fra sidste møde.

- Husk at sende præsentation af regionsbestyrelsesmedlem til Rikke.
- Opfølgning ift. et 12/12 seminar. Evt. den 22.11. Det er ikke endelig afklaret om det er torsdag til fredag eller fredag til lørdag. Rikke sender invitation når lokation er bestemt.

3. Godkendelse af dagsorden

Bemærk at der er tidsangivelser ud fra hvert punkt. Dette for at sikre, at vi kommer igennem dagsorden på den afsatte tid. Ligeledes for at indikere om det er et "stort" eller "lille" punkt.

Punkter til Eventuelt?

Uddannelseslængde, foreningsdemokrati, hvorledes hverver klinik medarbejdere.

LSU v. Lau

Info om paddel arrangement v Emil.

Pause 11:00-11:10

Kl. 11:10 – 12:00 videre drøftelse og opsamling på dagens tema.

Frokost 12:00 – 12:45

4. Sager til beslutning

4.1 Nål og Skål. 12:45-13:30

I 3 regioner afholder man Nål og Skål på forskellige måder. Syd og Midt afholder det ikke. Det betyder, at i Syd sendes nål og brev til alle nye medlemmer.

Sekretariatet opfordrer til, at vi alle 5 regioner afholder et arrangement, og at det bliver så strømlinet som muligt for at lette deres kommunikation og sagsbehandling. Undersøgelser viser, at der hvor vi må komme ud på skolerne ifb. med dimission og dele Nåle ud (til medlemmer) er der mest synlighed.

Indstilling: skal vi opstarte Nål og Skål i region Syddanmark? Skal det være regionsformanden der i forbindelse med tale til dimittender efterfølgende deler nåle ud, eller kan det deles ud blandt RB?

Der drøftes - generel holdning er at det skal være på skolen i forlængelse af dimensionen - gerne formanden og evt. et bestyrelsesmedlem eller en studenterambassadør, som repræsentanter.

Der aftales følgende:

Esbjerg 21.06.24 - Rikke og Emil evt. studenterambassadør i stedet for Emil.

UCL - 28.06.24 Tine.

Det skal aftales med studielederen, ift. fremsendelse af tale, placering etc.

Vigtigt at vi præsenterer os som profession/ professionsforening.

Nål og Skål evalueres på næste RB møde d. 25/9.

4.2 Der er REP24 d. 8. og 9. november i Nyborg. 13:30-14:00

Der er frist for indsendelse af forslag d. 19. august. Vi har et RB møde d. 25.9 kl. 13:00-17:30

Vi har tidligere inviteret til "Åben RB-møde", og vi har tidligere inviteret personligt, REP-gæster fra vores region til drøftelse af forslag.

Der står ikke i vedtægterne at vi SKAL invitere ifb. med REP.

(Bonusinfo: på vores RB møde d. 25/9 kommer der en gæst fra kl. 14:15-15:15).

Indstilling: skal RB holde åbent møde, invitere personligt hvis der er medlemmer i vores region der er valgt til REP24, eller skal vi ikke gøre noget, f.eks. et Teamsaftenmøde?

Ann-Louise: Synes det skal være et åbent møde og det skal være med fremmøde

Emilie. Synes det skal være i forlængelse af RB møde, gerne fysisk fremmøde.

Tine: Gerne fysisk fremmøde, gerne i forlængelse af RB, kvalificere nogle forslag – og få drøftet forslag forståelsesmæssigt, så indholdet i forslaget forstås.

Louise: Gerne hybrid, så man kan deltage både fysisk og virtuelt.

Beslutning: Der inviteres til åbent møde i forlængelse af bestyrelsesmødet 18-19.30. Der opfordres til fysisk fremmøde, men der vil være mulighed for at deltage virtuelt.

5. Sager til drøftelse

5.1 Gennemgang af 1. kvartals regnskab 2024 14:00-14:15.

Der er efterspurgt regnskab, det har ikke været muligt at få det fremsendt.

Bonusinfo -Formanden konterer faktura og acubiz. Det forventes at vi ligger indenfor skiven, men da formanden er ny mht. budget og regnskab ser vi frem til at kunne orientere os i det.

Regnskabet eftersendes til bestyrelsen.

Pause 14:15-14:30

5.2 Seks måneders evaluering af SOME-strategien. 14:30-14:45

Vi har brugt ressourcer i form af tid og penge på dette tema. Er vi blevet mere bevidste, og klogere til at interagere på sociale platforme, i forhold til vores hverv som bestyrelsesmedlemmer / REP-repræsentanter etc.?

Hvorledes går det?

Tine: Bruger det flittigt. Har købt Premium abonnement på LinkedIn.

Lau: deler og liker.

Ann-Louise: brugte LinkedIn en del i en jobsøgningsproces.

Emilie: Bruger Facebook til privat og erhverv. LinkedIn bruges fagligt. Foreslår evt. have en der er ansvarlig, så man kan dele og ligge op. Især ift. Facebook. Dette var dog ikke anbefalingen fra kommunikationsafdelingen.

Louise: har ikke brugt det særlig meget.

Emil: Tilvæning, hvis der skal bruges tid på det. Vil oprette LinkedIn profil

Helle: bruger LinkedIn, dog ikke særlig meget

Rikke: Bruger LinkedIn til erhverv, og Facebook til erhverv og privat og Insta er helt privat.

Helene: deler og liker

Drøftelse generelt omkring hvor meget skal eksponeres, hvad skal vi.

Konklusion: Vi skal hver især benytte os af de sociale medier, i det omfang vi hver især kan stå inde for.

5.3 Hvor meget vil RB betale til arrangementer og netværk? 14:45-15:30

Nedenstående link viser, at man kan søge tilskud til faglige arrangementer og fagstafet. Derudover betaler vi 50.000 årligt til netværkskonsulentens drift. Vi betaler 12.000 kr. til Ann Louise for at facilitere og gennemfører bestyrelsens egne arrangementer.

Der er blandt regionsformændene forskel på, hvad vi betaler til og hvor meget. Den grundlæggende økonomi er også forskellig.

Netværkskonsulenterne har forskellige vilkår i regionerne, de efterspørger en mere ensartethed.

Det kan muligvis på kommende RB-møde være en 2. gangs drøftelse og med indstilling under sager til beslutning.

[Søg støtte til et arrangement \(fysio.dk\)](#)

Drøftelse hvad vi betale til?

Emil: Synes det er individuelt fra gang til gang, også afhængigt af økonomien. Der gives tilskud til aktiviteten fx, og ikke til noget forplejning.

Helene: Den første gang et netværk mødes kan der gives tilskud til forplejning, og ikke de efterfølgende gange.

Ann-Louise: Evt. hvis der betales til oplægsholder, så kan det evt. arrangeres sådan, at i forlængelse af netværksmødet ligger oplægsarrangementet – og at dette så er åben for at andre interesserede kan deltage. Maks. støtte til et arrangement pr netværk.

Emilie: Informerer omkring Netværksmøde virtuelt ift. sexuel sundhed.

Lau: Synes vi har underfinansieret området. Vigtigt at vi prioriterer at bruge økonomi på netværk. Som minimum give støtte til kaffe/the. Vigtigt at medlemmerne får value for money.

Helene: Vigtigt at pengene bruges. Der skal være transparens ift. hvad man kan få til.

Ann Louise: Nogle gange lidt uklart, hvis der er flere omkring arrangementerne, hvem skal gøre hvad. Erfaringen viser at 2 medlemsarrangementer pr halve år er det mest passende. Der er ved at være så mange etablerede netværk, at det "fylder" ift. hvor mange arrangementer der skal være ud over disse. Har gjort sig overvejelser ift. at "drosle ned" medlemsarrangør

Lau: Har løftet området at Ann-Louise har varetaget opgaven. Evt. lave en indsats, som fx er maks. to arrangementer om året.

Tine: Kan godt sætte et maks. beløb, det er det vi har økonomi til.

Emilie: Definere beløb til et arrangement som afholdes fx nationalt, og definere beløb til arrangementer kun i region syd.

Lau: Problematisk ift. de faglige selskaber og den økonomi der ligger deri.

Konklusion: Der behøves ikke absolut være konsensus mellem alle regioner. Vigtigt at der kommer en "transparens" ift. hvad der maks. kan gives pr. arrangement. Gerne 4 arrangementer i forlængelse af netværksmøder årligt evt.

Ann-Louise stopper i hendes funktion. Eksisterende netværk står Lene for.

OBS når der er arrangementer, så er det vigtigt at bestyrelsen bakker op og deltager i det omfang det er muligt.

Begrebet "Fagstaffetten" nedlægges delvist, dog vigtigt at der fortsat kan søges tilskud. Forslag til nyt begreb:

Faglig arrangementsstøtte

Støtte til ny faglig inspiration

Søg støtte til fagligt arrangement.

Fagligt inspirationsarrangement.

Rikke tager beslutning om det fremadrettede begreb

Nye TR-kollegaer får et link til fagstaffetten sammen med velkomstbrev fra Rune.

5.4 Status på Jubilæumsarrangement kl. 18:00 15:30-16:00

Lokalet er ledigt fra klokken 17.30.

Programmet rundsendes. Har fået trykt program. Bliver ganske uformelt.

Skal vi få lavet en Drejebog?

Hvordan skal det slås op på hjemmesiden, hvordan oprettes et arrangement, etc. Der udarbejdes drejebog.

OBS at de som er med, tager billeder.

Til næste gang: Det kan overvejes til næste gang om kollega må inviteres.

Status fra Ann-Louise. Der har været afholdt:

Ryg retnings linjerne v. Jan Hartvigsen, Kasper Ussing. Der anbefales kognitiv funktionel terapi, UCL i januar.

Tykfobi – april - Kolding Sundhedscenter, der kom 12 ud af 23 tilmeldte.

(man skal beregne 5% udeblivelse)

I støbeskeen: Tanker om generation Z, der er ikke planlagt noget fast endnu.

Lene Lebecks slides for – Q3, Q4. Præsentation af netværk.

Netværk for praktiserende fysioterapeuter. Tine og Emilie holder et opstartsmøde med Lene Lebech. Obs samarbejdsflade/snitflade ift. ambassadører lokalt i Erhvervsnetværket for frie praktiserende fysioterapeuter.

Rikke pointerer, at netværk skal have et fagligt fællesskab, ikke et politisk.

Pause 16:00-16:10

6. Sager til orientering, herunder formand, næstformand, HB, SALS, råd, nævn og udvalg. 16:10-16:40
- Visionsmøde. Tine referer omkring dette. Et visionsmøde i Øst og et visionsmøde i Vest. Der var mulighed for at deltage virtuelt. Projekt servicetjek og projekt foreningsdemokrati er nogle store tidsrøvere. Hvis der kommer nye forslag til rep. så er der ikke meget økonomi at gøre godt med. Medlemstallene er faldende.

SALS v Tine. Der bliver snarest lagt sidste hånd på forhandlingerne ift. den samlede aftale, som skal til afstemning særskilt. Der har været et godt forhandlingsklima.

Tine har været rundt ved 35 klinikker, har haft mange henvendelser efter dette. Mange henvendelser omkring kontrol statistikker. Har været på flere politiske besøg.

Rikke - Se i øvrigt formandens kalender på fysio.dk/region Syddanmark

7. Nyt til hjemmesiden. Omkring regionsbestyrelsesmøde.

8. SOME – Tine ligger op ift. jubilæums arrangement.

9. Eventuelt.

Uddannelseslængde, foreningsdemokrati, hverver klinik medarbejdere.

Lau informerer fra LSU møde.

Der kører controlling ift. patienter og sundhedskort registrering i Odense.

Visionsmøde. Sundhedsstruktur kommissionen kommer med anbefalinger som så skal forhandles i folketinget. Det bliver interessant og følge hvilken indflydelse det kan få på vores forskellige sektorer.

Ann-Louise: debat nuværende ift. forkortelse af uddannelsen.

Hvorledes med praktikerne. Sygeplejerskerne har praktik sv.t. 60 ECTS point. Fys udd har ca 42 ECTS point.

Uddannelses reformen kommer først i efteråret/ sensommeren 2024. Danske Fysioterapeuter arbejder for at uddannelsen ikke forkortes.

Rikke: Dimittend ringe runden og dimittendundersøgelsen. Skal vi fortsætte med dette?

Nuværende er det svært at sige om det gør en signifikant forskel ift. de medlemmer som ringes op, og de som ikke kontaktes. For nuværende fortsættes ringerunden.

Der er en statistisk forskel på 1%p.

Rikke er blevet formand for lederrådet – et ad hoc-udvalg, da den tidligere formand er trådt ud af HB.

Info om paddel arrangement v Emil. Esbjerg den 17.05.24. kl. 16.00.
Der er 15-16 tilmeldte heraf 4 studerende, heraf 5 kvinder.

Padel og biograf arrangement i Odense er på vej (Lau)

Deltager regionsbestyrelsesmedlemmer i arrangementer, så betaler regionsbestyrelsen for dette.

Helene: Nyt med nye overenskomster, der er nyt ift. pensionerne.
Der skal tages stilling til flere ting. Nye muligheder i pensionsaftalen pr 01.04.2025.

Skal vi evt. have et PKA-møde. Hvor de kommer ud? Evt. webinar landsdækkende?
Tages op på TR regionsmødet.

Næste møde er fysisk d. 25.9 kl. 13:00 – 17:30. Hvis der er medlemmer af REP i vores region inviteres de af formanden til møde i forlængelse af RB mødet.

Rulledagsorden:

Drøftelse af lokalpolitisk interessevaretagelse

Sundhedsstruktur kommissionens udspil, hvad betyder det for fysioterapeuter og fysioterapi?

AI

Evaluering af NåI og Skål

Evaluering af Jubi. Arrangement

Status på Lederkonference (LL)

2. drøftelse og beslutning af økonomien omkring netværkskonsulenter og arrangementer

REP-forslag drøftes

1. møde i 2025, evaluering / status Næstformand

25.september 14:14-15:15 gæster: Sundhedschef Anders Seekjær og leder i Sundhedscentret (træning 2) Katrine Giese Hamann.